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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

8. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2018. augusztus 28-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Szórágy Gyuláné polgármester 
   Piroska János alpolgármester 
    Varga Zoltán alpolgármester 
   4 fő képviselő: Kelemen Gyuláné, Kovács Ágnes, Villányi Péterné, Zverkó Pál 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető 
 

Meghívott vendégek:Debreceniné Králik Tünde Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
   Horváth Erzsébet óvodavezető        
                
Érdeklődő:    Dávid Barbara, Gáspár Attila, Lestyán Tamás, Varga Richárd 
                                        
Napirend előtt: 
 
   1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  

    Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 
 
Napirend: 
 

1. Tájékoztatás az Angyalvár Óvoda tanévkezdéséről 
Előadó:Horváth Erzsébet óvodavezető 

 
2. Beszámoló az Önkormányzat 01-07. havi gazdálkodásáról 

Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester                    
 

3. Tájékoztató a Közösségi Közművelődési Szervezet létrehozásáról 
Előadó: Koháry Ilona szakmai vezető 
 

4. Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás és feltételeinek megtárgyalása 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

5. Őszi Vigalom előkészítése 
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 
 

6. Önkormányzati épületekkel kapcsolatos ügyek (ravatalozó, gyermekorvosi rendelő és 
óvodai konyha) 
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 
 

7. Egyebek 
 
Napirend utáni hozzászólások 
 
Hozott határozat: 88/2018.(VIII.28.) –  106/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
Hozott rendelet nem volt. 
Zárt ülés nem volt.  
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Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető 
 

Meghívott vendégek:Debreceniné Králik Tünde Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
   Horváth Erzsébet óvodavezető        
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Szórágy Gyuláné polgármester üdvözölte az alpolgármestereket, a megjelent képviselőket, a meghívott 
vendégeket és az érdeklődő állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés 
határozatképes, így azt 19 óra 10 perckor megnyitotta.  
A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Villányi Péterné képviselők 
személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.   
Elmondta a képviselőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat javasol 
megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Napirend előtt: 
 
   1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról  

    Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A fűtéssel kapcsolatos határozattal kapcsolatban kérdezem, hogy azzal a  4.784.971 Ft-tal tartozunk még 
a vállalkozónak? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Igen. Amióta az energiamegtakarítási beruházás lezajlott, nem fizettünk még ki számlát. A szakértői 
véleményre való hivatkozással visszaküldtük a számlákat a szolgáltatónak, hogy módosítsa azokat arra 
az összegre, ami kifizethető, tehát 60 %-ra.  Várjuk tőlük a visszajelzést.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Ez a 40- ill. 60 % nem teljesen világos így első hallásra, mert a megelőző évek fűtési költségét vettük 
alapul, abból számoltunk vissza. Az igazi számítás az lenne, amikor a megtakarítás utáni adatokkal 
számolnánk. A felújítás utáni egy fűtési idényt kellett volna alapul venni.  
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Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ezekben a számításokban nem ez van levezetve. Ehhez új szakértői vizsgálat szükséges. Szerintem a 
szakértő akkor kapna pontos értékeket, ha legalább egy éven keresztül vizsgálna adatokat.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Nekem az iskola fűtésével kapcsolatban van kérdésem, mégpedig, hogy milyen lépések történtek eddig? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Egyelőre szerződésmódosítási szakaszban vagyunk a Tankerülettel. Egy mellékletet kellene 
módosítanunk, de a Tankerület által küldött tervezet nem a megbeszélteket tartalmazza.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A személyes egyeztetésen úgy tűnt, hogy van megegyezés, azt ígérték, hogy ezt fogják írásba foglalni, 
de valamiért olyan adatokat is beleírtak, ami itt nem hangzott el.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Miért nem lettek erre a megbeszélésre meghívva a képviselők? Én csak később értesültem erről.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Úgy gondoltuk, hogy elég, ha az ügyvéd úr van jelen és a Tankerület munkatársai. Természetesen, ha 
szeretnétek, akkor a jövőben minden képviselőt meghívunk az egyeztetésekre. A szerződés akkor még 
nem volt olyan állapotban, hogy a testület elé tudtuk volna vinni.  
 
Piroska János alpolgármester röviden összefoglalta, hogy miről van szó, miért kell egyeztetéseket 
folytatni a Tankerülettel és ehhez miért kell ügyvéd segítségét igénybe venni. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Ezt a pénzt, amivel tartozunk, ki kell fizetnünk, hiszen ezt határozattal elfogadtuk, de nem előírás, hogy 
a következő évben is ezzel a hibával kell indítani az évet. A szakértőnek el kell mondani, hogy olyan 
szakvéleményt kérünk, amelyben a megtakarítás a felújítás utáni állapotot tükrözi.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom, hogy erről is konzultáljunk az ügyvéd úrral. Megbeszéljük, hogy hogyan lépjünk tovább.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Az óvoda vezetőjétől szeretném megkérdezni, hogy a szlovák nyelv oktatásával kapcsolatban mire 
jutottak? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Kérte a polgármester asszony, hogy dolgozzam ki a témát, de szeptember 1-től már nincs jogunk 
módosítást végezni. Ahhoz, hogy kidolgozzam ezt a részt, hogy szeretnénk abbahagyni a nemzetiségi 
oktatást, a következő évben kell dönteni. A nyári leállás alatt erre nincs lehetőség. Januárban fogom 
ismét a testület elé terjeszteni.  
 
Zverkó Pál képviselő: 
A 80/2018(VII.12.) határozat miről szól? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A Boltív-Bau Kft. kapacitás hiányában visszavonja a ravatalozói munkálatok elvégzésére kötött 
szerződést. Találtunk egy másik vállalkozást, aki ellátja ezt a feladatot, vele kötöttünk szerződést.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Amennyiben nincs más kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra 
teszem: aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
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A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

88/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 

 
58/2018(V.29.); 59/2018(V.29.); 60/2018(V.29.); 61/2018(V.29.); 62/2018(V.29.); 
63/2018(V.29.); 64/2018(V.29.); 65/2018(V.29.); 66/2018(V.29.); 67/2018(V.29.); 
68/2018(V.29.); 69/2018(V.29.); 70/2018(VI.12.); 71/2018(VI.12.); 72/2018(VI.12.); 
73/2018(VI.12.); 74/2018(VI.12.); 75/2018(VII.12.); 76/2018(VII.12.); 77/2018(VII.12.); 
78/2018(VII.12.); 79/2018(VII.12.); 80/2018(VII.12.); 81/2018(VII.12.); 
82/2018(VII.12.); 83/2018(VII.12.); 84/2018(VII.12.); 85/2018(VII.12.); 
86/2018(VII.12.); 87/2018(VII.12.); 

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
Napirend: 
 

1. Tájékoztatás az Angyalvár Óvoda tanévkezdéséről 
Előadó:Horváth Erzsébet óvodavezető 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. A fákról szóló szakvélemény csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A napirend előterjesztőjétől kérdezem, hogy kiegészítené-e valamivel a beszámolóját? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
A múlt héten az óvoda udvarán lévő két platánfáról letörtek ágak. A bevizsgálás már megtörtént, 
megkaptam a szakvéleményt is, mely szerint nem kell kivágni a fákat. 110.000 Ft + Áfa áron egy cég el 
tudná végezni a fák csonkolását. A fára szükségünk van, hiszen a nyári melegben árnyékot ad a 
csoportszobáknak. A Nógrádi Önkéntes Tűzoltó Egyesület is és Gáspár Attila vállalkozó is megnézte a 
fákat. Szeretném, ha elmondanák véleményüket, a testület pedig döntsön ez ügyben.  
 
Gáspár Attila vállalkozó, érdeklődő állampolgár: 
Ha 4-5 méterre visszavágjuk az ágakat, akkor véleményem szerint nem marad lombja a fának, megölik a 
fát. Én ezt így nem vállalom.  
 
Varga Richárd érdeklődő állampolgár: 
Én, mint az óvodai SZMK elnöke nyomatékosan azt kérem, hogy olyan döntés szülessen, hogy az udvar 
biztonságos legyen a gyerekek számára. Az nem megnyugtató, hogy a 6 m-es ágból már csak 4 m-es 
marad, ami letörhet.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Le kell vágni az összes ágat, csak a törzset kell meghagyni, hátha később még kihajt. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Lenne egy közbenső javaslatom. Mivel itt sok szempont és érdek ütközik és valahol mindenkinek igaza 
van, úgy gondolom, hogy a csonkítás költségén már vehetünk két konténeres fát. Kell egy konténeres 
fasort ültetni, akkor hamar lesz árnyék.  Jövő héten kérek árajánlatot erre vonatkozóan.  
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Piroska János alpolgármester: 
A szakértői vélemény mellé kell helyezni a másik oldalra azokat a nyomós érveket, amelyek a mellett 
szólnak, hogy a képviselők véleménye lesz nyerő, hiszen a gyermekélet, és az egyéb dolgok felülírják a 
szakértő véleményét.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Sajnos nekünk nincs annyi pénzünk, hogy kifizessük a csonkolást, valamint lombkoronás konténeres 
fákat vásároljunk.  
 
Piroska János alpolgármester: 
A csonkolást meg kell oldani valahogy házon belül.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Én azért nem vállalom a felelősséget.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A csonkolást mindenféleképpen meg kell kezdeni a balesetveszély elhárítás miatt, de kivágni nem lehet, 
mert nincs rá engedély. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Legelső lépésben szerintem a balassagyarmati tűzoltóságot kell megkeresni, és kérni a segítségüket.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Okolenszki Gábort kell keresni, ő a kirendeltségvezető. Az óvodának pénzt kell biztosítania a fák 
csonkolásának elvégzésére 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A beszámolóval kapcsolatban kérdezem, hogy az óvoda házirendjében hogyan szerepel az óvoda 
nyitvatartási ideje? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Reggel 7 órától délután 17 óráig van nyitva az óvoda. 2012-ben született egy képviselő-testületi 
határozat, mert egy szülőnél igény mutatkozott arra, hogy ne csak 16 óráig legyen nyitva az óvoda, 
hanem tovább, mert ő addig nem ér haza a munkából. Tehát 16 óráig kell elvinniük a gyerekeket 
azoknak a szülőknek, akik otthon vannak, 17 óráig pedig azoknak, akik dolgoznak valahol. Ez így 
viszont nem helyes.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Több szülő panaszkodott emiatt, szóvá tették, hogy ez megkülönböztetés.  
 
Piroska János alpolgármester: 
A beszámolóban szépen felsoroltad a humán erőforrásokat az óvónőktől a szakácsokig, de a fűtő-
karbantartó kimaradt. Miért?  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Azért, mert nincs ilyen dolgozóm.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Több milliókat kifizetünk a fűtés szolgáltatásért, de még a mai napig nem tudtuk lerendezni, hogy ki 
adja a fűtőt az óvodának, milyen feladatot lát el. A lényeg, hogy most az önkormányzat költségvetéséből 
megy a bére és a járulékai. Ha viszont ez így van, akkor milyen alapon fűt az óvodában, mert a fűtési 
szolgáltatást fűtő személlyel együtt vásárolta meg az önkormányzat.  
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Zverkó Pál képviselő: 
Ha ez így le van írva, akkor semmi baj, szépen le fogjuk számlázni a szolgáltatónak.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A szolgáltató viszont azt mondta, hogy nem kell ember, mert a kazán automata.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
A fűtés az egy dolog, ami viszont a lényeg, hogy az óvodának szüksége lenne karbantartóra.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Ha abban gondolkodunk, hogy az óvodába még egy embert felvennénk, akkor számolni kell azzal, hogy 
1.5-2 M forint többlet kiadása lesz az önkormányzatnak. Feleslegesnek tartom egy főállású ember 
alkalmazását, hiszen nem kell az év 365 napján füvet nyírni, vagy havat lapátolni, minden idénynek 
megvan a maga feladata. A karbantartónak a munkaköri leírásában legyen pontosan leírva, hogy mi a 
feladata. A fűtés felügyelete ne legyen benne, mert az a szolgáltató dolga.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Van a karbantartónak is munkaköri leírása, és abban nem is szerepel a fűtési rendszer karbantartása. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Én nem koordinálhatom a karbantartó munkáját, megkérhetem őt, hogy nyírja le a füvet, de ha máshol 
van dolga, más feladatot kapott, azt el kell fogadnom. Itt szeretném kérni a képviselő-testületet, hogy ha 
a konyha felújítására sor kerül, gondolkodjunk el az óvoda – de legalább a konyha- vízvezeték 
rendszerének felújításán. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Az elmondottak alapján a karbantartó feladatai nincsenek pontosan meghatározva. Legyen egy 
számonkérhető beosztása. A legnagyobb jövőképünk az óvodában van, és ezt sem tudjuk rendesen, 
zavarmentesen, közmegelégedéssel  működtetni? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Az óvoda jól működik, jó dolgozóim vannak.  
 
Debreceniné Králik Tünde érdeklődő állampolgár: 
Én örülnék, ha lenne közmeghallgatás az óvodával kapcsolatban. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Miről? A szülői értekezleteken ott vagyunk, bármikor jelezhetnek a szülők, ha van probléma.  
 
Debreceniné Králik Tünde érdeklődő állampolgár: 
Tudok olyan szülőről, aki jelzett, de nem történt semmi változás. Nevet nem mondok. Sok dologról nem 
tudsz, mert ezek szerint hozzád el sem jut.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Most sem tudom, hogy miről beszélsz. Sok szülővel szoktam beszélgetni.  
 
Debreceniné Králik Tünde érdeklődő állampolgár: 
Felhívtál egy szülőt negyed ötkor, hogy miért nem jött a gyerekéért.  
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Igen, ez valóban így történt. Ezzel kapcsolatban született a már említett határozat. Én akkor négy óráig 
ott voltam a gyerekkel. A szülő négy óráig szokott jönni a gyerekért, én aggódtam, hogy miért nem ért 
még oda. Ha szükséges, bárki ott marad a gyerekkel, amíg a szülő nem ér oda, de azt igenis elvárom, 
hogy a szülő jelezze, ha késik, mert bármi történhetett. Felhívtam a szülőt, aki azt mondta, hogy ez 
diszkrimináció. Kikérem magamnak, hogy rossz szándékkal hívtam fel a szülőt. Azért is vagyunk itt, 
hogy szeretném, ha ezt a határozatot visszavonnánk.  
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Kovács Ágnes képviselő: 
Az óvoda házirendjében hogy szerepel a nyitva tartás? 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Délután 17 óráig.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Ha ez így van, akkor nem lehet felhívni a szülőt ilyen esetben. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Valóban született korábban egy határozat, de hogy ez hogyan került megvalósításra, arról nem volt 
információm. Itt a lehetőség, hogy ezt az 55/2012 (VIII.27.) határozatot visszavonjuk. Tündit kérdezem, 
hogy volt-e más probléma is, vagy főként az óvoda nyitva tartásával kapcsolatos problémák merültek 
fel? 
 
Debreceniné Králik Tünde érdeklődő állampolgár: 
Jó lenne, ha kérdőre vonnád az óvónőket, amikor nem jelzik neked a problémákat. Ha ötig van nyitva az 
óvoda, akkor ne mondja az óvónő, hogy jöjjenek korábban a gyerekért ezért és ezért. Vannak olyan 
szülők is, akik nem mernek szólni, mert kihat a gyerekükre. Ha szeptemberig nem lesz változás, akkor 
aláírásgyűjtésbe kezdenek a szülők.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A problémát elsősorban az intézményvezető felé kell jelezni. 
 
Horváth Erzsébet óvodavezető: 
Nem állok állandóan az óvónők mellett, hogy kinek mit mondanak, de feltételezem, hogy egy szülőt 
sem kértek arra, hogy korábban vigyék el a gyereket. Nem tudok olyan dolgokon változtatni, amikről 
nem is tudok.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Javaslok egy olyan szülői értekezlet összehívását, ahol az óvónők, dajkák is jelen vannak. Mondja el 
mindenki a véleményét, problémáját. Ha ott nem sikerül megoldást találni, akkor lehet az 
önkormányzathoz fordulni.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Visszatérve az óvoda konyhájának felújítására, annyit szeretnék még elmondani, hogy aki nem tudja, 
hogy egy pályázaton belül mindig valamilyen konkrét dolgot lehet megvalósítani, az azt gondolja, hogy 
nincsen gazdája a beruházásnak, hiszen ha felvetődött az a probléma, hogy a vízvezeték rendszert fel 
kell újítani, miért nem lehetett megvalósítani a pályázaton belül. Tehát erre a problémára megoldást kell 
találni, esetleg a jövő évi tartalékalapba lehetne elkülöníteni erre a célra.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta az 55/2012(VIII.27.) 
határozat visszavonását és az óvoda új nyitva tartására tett javaslatot, és a következő határozatok 
születtek: 

89/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az óvoda nyitva tartásával 
kapcsolatos 55/2012.(VIII.27.) számú határozatát ezennel visszavonja. 
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a jövőben a határozat végrehajtását 
mellőzze és a változást a dokumentumokon vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: óvodavezető 
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90/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Angyalvár Óvoda nyitva 
tartását munkanapokon 7 órától 17 óráig állapítja meg. 
A testület felkéri az intézményvezetőt, hogy a határozat betartásáról és a nyitva tartás 
dokumentumokon történő átvezetéséről gondoskodjon. 
 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: óvodavezető 

 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Ülésünket megelőzően ezt a napirendet tárgyalta az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport 
Bizottság, átadom a szót a bizottság elnökének, hogy ismertesse álláspontjukat az óvoda beszámolójára 
vonatkozóan. 
 
Kovács Ágnes képviselő, a bizottság elnöke: 
Az óvoda és az iskola között nagyon jó, problémamentes a kapcsolat. A beszámolót elfogadásra 
javasolja a bizottság. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Ha nincs más kérdés, észrevétel, szavazásra teszem, aki tehát elfogadja az óvoda beszámolóját, kérem, 
hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát, 
és a következő határozatot hozta: 
 

91/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Angyalvár Óvoda éves 
beszámolóját elfogadja. 
Felkéri az intézményvezetőt, hogy a jövőben is biztosítsa az intézmény megfelelő 
színvonalon történő működését. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Intézményvezető 

 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Mivel ülésünk elején beszéltünk az óvodai fák csonkolásáról, erről is kérem, hogy döntsön a testület. 
Amennyiben nem tudja a tűzoltóság ingyenesen elvégezni a csonkolást, honnan biztosítunk rá forrást? 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Én lemondok egy havi tiszteletdíjamról erre a célra.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Én is szeretnék egy havi tiszteletdíjat felajánlani. 
 
Villányi Péterné képviselő: 
Én szintén egy havi tiszteletdíjat ajánlok fel. 
 
Varga Zoltán alpolgármester: 
Én is csatlakozom az előttem szólókhoz, tehát egy havi tiszteletdíjamról mondok le a fák csonkolási 
munkálatainak elvégzéséhez.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta: 
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92/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, hogy a 
képviselők által lemondott képviselői tiszteletdíjak (járulékkal növelt összegben)  
az óvodai bevizsgált fák szakértői javaslatban foglalt csonkolásának anyagi fedezetére 
kerüljenek felhasználásra 

 
Kelemen Gyuláné 1 havi    27.037 Ft 
Kovács Ágnes  1 havi   27.037 Ft 
Varga Zoltán  1 havi   27.037 Ft 
Villányi Péterné 1 havi   27.037 Ft 
Összesen:   4 havi                   108.148 Ft 

 
Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   4 havi:     108.148 Ft 

 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, a 
felhasználásról számoljon be és az átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő:.azonnal és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
 
 

2. Beszámoló az Önkormányzat 01-07. havi gazdálkodásáról 
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester                    

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Ülésünket megelőzően a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság tárgyalta ezt a napirendet, ezért 
kérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a testülettel a bizottság álláspontját. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
A fontosabb dolgokat megbeszéltük, megfelelő tájékoztatást kaptunk. Sajnos a tartalékunk nagyon fogy, 
mindig adódnak nem tervezett kiadások, de ezek mind hasznosak. Az adók behajtásával még mindig 
nagyon le vagyunk maradva.  
Összességében a beszámoló rendben van, azt elfogadásra javasolja a bizottság. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Nagyon jónak találom a beszámolót, jó, hogy átlátható az önkormányzat gazdálkodása, láthatjuk, hogy 
hogyan teljesül a költségvetési rendeletünk.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát 
és a következő határozatot hozta: 
 

93/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztésben foglalt 
tájékoztatót elfogadja. Kéri, hogy a polgármester a jövőben is gondoskodjon a 
költségvetésben foglaltak végrehajtásáról. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős:  polgármester 
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3. Tájékoztató a Közösségi Közművelődési Szervezet létrehozásáról 

Előadó: Koháry Ilona szakmai vezető 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Az előző rendkívüli üléseken volt már erről szó, és aki ezt a szervezetet szerette volna megalkotni, nem 
tud részt venni ülésünkön. Levélben nyújt tájékoztatást a testületnek.  
 
Ezután a polgármester felolvassa Koháry Ilona levelét.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Én nagyon sajnálom, hogy így döntöttek és nem jön létre ez az ún. ernyőszervezet. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Én itt voltam azon a testületi ülésen, ahol Koháry Ilona felvázolta, hogy hogyan képzeli el a szervezet 
létrehozását. Ez egy régóta fennálló hiányt pótolt volna. Szükség van arra, hogy legyen egy olyan 
szerveződés, ami a szakmai dolgokat koordinálja. Úgy látom, hogy ők egy túlzott demokratikus alapot 
öltöttek ennek a szervezeti előkészítésnek. Hadakoztunk, hogy legyen Infopontunk, nincs megtöltve 
tartalommal az épület, ezek után, hogy fogjuk működtetni, ki tölti meg tartalommal? Kérem Ilonkáékat, 
hogy gondolják át még egyszer, ne adják fel! Fontos lenne ez a szervezet a falu életében. 

 
4. Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás és feltételeinek megtárgyalása 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Ezt a napirendet mindkét bizottság tárgyalta, ezért most összefoglalnám a bizottságok véleményét. A 
szociális bizottság szociális szempontból véleményezte a határozat-tervezetet, a pénzügyi bizottság 
pedig az 1 főre jutó jövedelem tekintetében hozott javaslatot. Ezt az összeget a folyamatos 
béremelkedések miatt a korábbi 80.000 Ft helyett 90.000 Ft-ban javasolja megállapítani a pénzügyi 
bizottság. Bízunk abban, hogy így több olyan család bekerül a programba, akinek olyan gyermeke van, 
aki felsőfokú tanulmányokat folytat. A pályázati feltételek hasonlóak az elmúlt évek feltételeihez. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a pénzügyi bizottság 
javaslatát és a következő határozatot hozta: 
 

94/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
a.) csatlakozik a Bursa Hungarica 2019. évi pályázatához.  
b.) Kedvező elbírálásban részesülhet az a hallgató, akinek a családjában az egy főre 
jutó jövedelem nem haladja meg a 90.000 Ft-ot és az egyéb pályázati feltételeknek 
megfelel.  
c.) A testület felhatalmazza az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport  
Bizottságot, hogy belátása szerint döntsön a pályázók részére személyenként 1-5.000,-
Ft/hó összeg odaítéléséről.  

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a fenti feltételekkel a pályázat kiírásáról 
gondoskodjon. Felkéri továbbá, hogy a pályázatokat terjessze a bizottság elé elbírálás 
céljából.  
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy az összeg felhasználásáról a testületet tájékoztassa.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: jegyző és polgármester  
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5. Őszi Vigalom előkészítése 
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Az őszi vigalommal kapcsolatos tájékoztatómat kiküldtem a képviselőknek. A hagyományokhoz híven a 
szüreti felvonulással indulnánk, az eddig megszokott helyeken mulatnánk. Nagy kérdés viszont, hogy a 
szüreti bálnak hol tudunk helyet biztosítani, ugyanis a tornaterem jelenleg felújítás alatt van.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
A Művelődési házban nem lehet? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Sátrakkal tudnánk ott megoldani, ha nem marad más lehetőség, akkor ott lesz a bál.  
 

6. Önkormányzati épületekkel kapcsolatos ügyek (ravatalozó, gyermekorvosi rendelő és 
óvodai konyha) 
Előadó: Szórágy Gyuláné polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A ravatalozó nyílászáróinak cseréjére kértünk be árajánlatokat. A Pénzügyi Bizottság ezt is tárgyalta, 
kérem a bizottság elnökét, hogy tájékoztassa a testületet. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
Három árajánlat érkezett, ebből a Börzsöny Mozaik Kft. ajánlata volt a legkedvezőbb. A nyílászárók 
kívül aranytölgy, belül fehér színűek lesznek. Mivel a pályázatba ez nem fért bele, ezért a tartalékalap 
terhére történik majd a kifizetés. A bizottság javasolja az árajánlat elfogadását.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A ravatalozó felújítási munkálatai szépen haladnak, de erről bővebben tud tájékoztatást adni a 
kivitelező, Varga Richárd. 
 
Varga Richárd érdeklődő állampolgár, vállalkozó: 
A hálózati víz bekerült az épületbe, a nagyterem burkolva lett, tisztasági meszelést kell még végezni. A 
szennyvíztartály bekerült a földbe. Kialakítottuk a vizesblokkot, ami mozgáskorlátozott rampával 
megközelíthető. 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Köszönjük szépen!  Visszatérve a Börzsöny Mozaik Kft. által készített nyílászáró-árajánlatra szavazásra 
teszem, aki elfogadja az árajánlatot, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát 
és a következő határozatot hozta: 
 
 

95/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a ravatalozó nyílászáróinak 
cseréjével kapcsolatban a Börzsöny Mozaik Kft. összesen 1.054.673 Ft-os ajánlatát 
fogadja el.  
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a felújítást rendelje meg, és annak 
elvégzéséről a tartalékkeret terhére gondoskodjon. Továbbá átcsoportosításról 
intézkedjen. 

 
Határidő:2018. november 30. és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Elkészült a gyermekorvosi rendelő felújítása, melynek a műszaki átadás-átvétele is megtörtént, de 
felhívták a figyelmünket, hogy a jelenlegi fűtőberendezés már olyan elavult, hogy életveszélyes. 
Megkéretem Piroska János alpolgármestert, hogy segítsen egy olyan szakember keresésében, aki 
megoldaná ezt a problémát, kérjen be árajánlatot. 1.119.000 Ft összegű ajánlat érkezett az 
alpolgármester megkeresésére. Erről is tárgyalt a Pénzügyi Bizottság, tehát átadom a szót a bizottság 
elnökének, fejtse ki a bizottság véleményét. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
Ez halaszthatatlan, mindennél fontosabb probléma. Meg kell oldani, tehát elő fogjuk teremteni rá a 
keretet. A bizottság javasolja az árajánlat elfogadását.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát 
és a következő határozatot hozta: 
 

96/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja Hüse László 
vállalkozó a gyermekorvosi rendelő gázkazán cseréjével kapcsolatos 1.119.000 Ft-os 
ajánlatát. 
Felkéri a polgármestert, hogy a felújítást rendelje meg, és annak kifizetéséről a 
tartalékkeret terhére gondoskodjon. Továbbá az átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő: 2018. október 30. és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 
 

Szórágy Gyuláné polgármester: 
A közétkeztetés fejlesztése pályázaton elnyert pénz felhasználására árajánlatokat kértünk be. 3 cégnek 
küldtük ki az ajánlatkérőket, de csak egy cégtől kaptunk ajánlatot. Ez az ajánlat nem haladja meg a 
pályázati összeget, tehát úgy gondolom, hogy elfogadható.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
A bizottság elfogadásra javasolja a Boltív Bau Kft. ajánlatát, mivel a feltételeknek mindenben megfelel. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát 
és a következő határozatot hozta: 
 

97/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 
pályázat során megvalósuló konyha felújítási munkálataira a Boltív-Bau Kft. 
9.610.444 Ft összegű ajánlatát fogadja el.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy az ajánlatot adóval a vállalkozói szerződést 
kösse meg a fenti összegben. A munkák előrehaladásáról adjon folyamatos 
tájékoztatást. 

 
Határidő:értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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7. Egyebek 
 

- Szociális célú tűzifa pályázat 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Az idén is lehetőség van szociális célú tűzifa beszerzésére. A pályázatban keménylombos fát lehet 
igényelni, a maximális mennyiség pedig 146 m3. Ehhez 185.420 Ft önerőt kell biztosítani, valamint a 
szállítást kell megoldani.  
 
Piroska János alpolgármester: 
A szociális keretünkbe belefér az önerő? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Bele kellene férnie. Mindkét bizottság tárgyalta a napirendet, kérem az elnököket, hogy ismertessék 
álláspontjukat. 
 
Kovács Ágnes képviselő, a Szociális bizottság elnöke: 
A Szociális bizottság mindenképpen támogatja a pályázat benyújtását a teljes mennyiségre.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a Pénzügyi bizottság elnöke: 
A Pénzügyi bizottság is támogatja a pályázat benyújtását. 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottságok 
javaslatát és a következő határozatot hozta: 
 

98/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt kíván 
benyújtani a Magyarország 2018. évi központi költségvetéséről szóló 2017. évi C. 
törvény (a továbbiakban: költségvetési törvény) 3.melléklet I.9. pont szerinti „A 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
kiegészítő támogatása” jogcím szerinti szociális tűzifa vásárlására. 
Az önkormányzat 146 m3 keménylombos tűzifa megvásárlására pályázik.  
A szükséges önrészt a 185.420 Ft-ot és szállítási költséget a 2018. évi költségvetés 
települési támogatásra tervezett összegéből biztosítja az önkormányzat, és egyben 
kijelenti, hogy a szociális tűzifában vagy szénben részesülőtől ellenszolgáltatást nem 
kér.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról intézkedjen.  
Felkéri továbbá a jegyzőt, hogy a szociális tüzelőanyaggal kapcsolatos 
rendelettervezet elkészítéséről gondoskodjon, és terjessze a testület elé a legközelebbi 
ülésen.  
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, és 
arról a testületnek számoljon be.  

 
Határidő: 2018. augusztus 31. 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
Kovács Ágnes képviselő: 
A rezsicsökkentéssel kapcsolatos nyilatkozatokat kéri a lakosság, visszahozzák a nyomtatványt? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Igen, néhányan már igényelték. A honlapunkon elérhető az ezzel kapcsolatos tájékoztató és a 
nyomtatvány is, de elmondanám röviden, hogy miről is van szó: a 12.000 Ft-os gázkompenzációt 
megkapták mindazok a személyek, akik gázellátással rendelkeznek. Az önkormányzatoknak most 
felmérést kell készíteniük, hogy kik azok, akik nem gázzal fűtenek és nem vettek igénybe 
gázkompenzációt. A támogatás igénylési nyomtatványon 6 féle fűtési mód jelölhető meg. Ha esetleg 



 14 
szállítási költség merül fel, még nem ismert, hogy ezt a költséget ki fogja majd viselni. Sok még a 
bizonytalanság. A honlapunkról tehát letölthető a nyomtatvány, de itt a hivatalban is igényelhető. 
Kitöltve, aláírva hozzánk kell visszahozni. 
 

- Sztranyan László kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Érkezett egy állampolgártól egy megkeresés, amelyben a telkén feltüntetett elidegenítési tilalom 
beépítési kötelezettség biztosítására vonatkozó törlést kéri az önkormányzattól.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Ez egy önkormányzat által értékesített telek volt? 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Részben igen, de magánszemélyektől is vásárolt hozzá területeket. Életvitelszerűen már nem itt él a 
tulajdonos, de lenne egy vevő, aki megvásárolná az ingatlant, viszont amíg ezekkel a kötelezettségekkel 
van terhelve, addig nem tudja eladni. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az önkormányzat azzal a feltétellel adta el a telket, hogy azt be kell építenie, de ez nem történt meg. 
Tudomásom szerint az elidegenítési tilalom törlése 6.600 Ft eljárási költséggel jár, úgy gondolom, hogy 
legalább ezt megfizetné az önkormányzatnak a kérelmező. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és a 
következő határozatot hozta: 
 

99/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete hozzájárul, hogy a Nógrád 
belterület  
585 hrsz-ú ingatlanon fennálló beépítési kötelezettség biztosítására bejegyzett 
elidegenítési tilalom törlésre kerüljön. Az eljárással kapcsolatos költségeket Sztranyan 
László köteles viselni, a testület felhatalmazza a kérelmezőt, hogy az illetékes 
hatóságnál ez ügyben eljárjon. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a kérelmezőt értesítse, hogy a 
további intézkedéseket megtehesse. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 

Felelős: polgármester 
 
 

- Nógrádi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatása és kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Szeretném, ha a képviselő-testület 150.000 Ft támogatásban részesítené a Nógrádi Tűzoltó Egyesületet, 
hiszen ők voltak azok a Mikszáth utcában a veszélyes fák kivágását elvégezték. A Pénzügyi bizottság 
ezt is tárgyalta, ezért átadom a szót az elnök asszonynak. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
Szépen elvégezték ezt a munkát. A fa bekerült az önkormányzat udvarába, amiből tüzelőanyag lesz, a 
hulladékot rendben eltávolították. Köszönjük a munkájukat és természetesen a bizottság javasolja a 
támogatást részükre megítélni.  



 15 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a bizottság javaslatát 
és a következő határozatot hozta: 
 
 

100/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület civil szervezetet 150.000 Ft összegű támogatásban részesíti a veszélyes fák 
kivágásában való közreműködésért 
A támogatás kifizetése a tartalékkeret terhére történhet. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a civil szervezetet értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint a támogatási szerződést kösse meg, és az összeg 
kiutalásáról intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást kérje számon és a szükséges átcsoportosításról 
intézkedjen. 

 
Határidő: azonnal és a rendeletben foglaltak szerint 
Felelős:  polgármester  

 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Az Egyesület egy kérelemmel fordult az önkormányzathoz. Átadom a szót az Egyesület elnökének. 
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, az Egyesület elnöke: 
Szeptember 9-én érkeznek hozzánk a lengyel vendégek, akik egy tűzoltó autóval ajándékozzák meg a 
községet. Az ő megvendégelésükhöz kérnénk a testület támogatását, hozzájárulását az ebéd 
költségeihez. Az ebéd délután 13 órakor a Fenyvespark rendezvényközpontban lesz, 60 fő vendégre 
számítunk. A tűzoltó autó átadására pedig 15 órakor kerül sor.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Nem csak a tűzoltók jönnek vendégségbe, hanem a község testvértelepülésének delegációja is, tehát 
közösen kellen megoldani a vendéglátás költségét. 
Itt mondanám el, hogy a hétvégére van egy meghívásunk Lengyelországba, de mivel a körülmények 
most kissé megváltoztak, a falubusszal lenne lehetősége a képviselőknek elutazni.  
Szeptember 10-re pedig valószínűleg Cibakházára kapunk majd meghívást András atya halálának 5. 
évfordulója alkalmából tartandó megemlékezésre. 
Az evangélikus lelkész pedig Nyárvégi kerti muzsikára invitál bennünket augusztus 31-én. Mindenkit 
szeretettel várnak. 
 
Varga Zoltán alpolgármester: 
Visszatérve a tűzoltók kérelmére, én úgy gondolom, hogy már nagyon sok mindent támogattunk és ez 
egy olyan nemes cél, hogy én mindenképpen szeretnék hozzájárulni egy havi tiszteletdíjam 
felajánlásával. 
 
Villányi Péterné képviselő: 
Én is lemondok egy havi tiszteletdíjról. 
 
Piroska János alpolgármester: 
Én egy nagy tányér süteménnyel és egy liter pálinkával járulok hozzá a vendéglátáshoz, valamint egy 
havi tiszteletdíjamat is felajánlom erre a célra.  
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Én szintén egy havi tiszteletdíj lemondással szeretnék hozzájárulni a költségekhez.  
 
Zverkó Pál képviselő: 
Én is szeretnék segíteni, ezért felajánlom egy havi tiszteletdíjamat. 
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Kovács Ágnes képviselő: 
Én úgyszintén támogatom ezt a nemes célt egy havi tiszteletdíj felajánlásával. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
A felajánlásokból összejött kb. 160.000 Ft-ot javaslom, hogy egészítsük ki 200.000 Ft-ra a 
tartalékkeretből. 

 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és a 
következő határozatot hozta: 
 

101/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület kérésének eleget téve engedélyezi, hogy az Egyesület a lengyel 
testvértelepülés delegációja ellátására 200.000 Ft összegű többlettámogatásban 
részesüljön. 
A támogatás fedezete: 

 
Kelemen Gyuláné 1 havi    27.037 Ft 
Kovács Ágnes  1 havi   27.037 Ft 
Piroska János  1 havi   27.037 Ft 
Varga Zoltán  1 havi   27.037 Ft 
Villányi Péterné 1 havi   27.037 Ft 
Zverkó Pál  1 havi   27.037 Ft 
Összesen:   6 havi                   162.222 Ft 

 
Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   6 havi:    162.222 Ft, a 
fennmaradó 37.778 Ft-ot a tartalékkeretből kell fedezni. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a civil szervezetet értesítse. A 
rendeletben foglaltak szerint a támogatási szerződést kösse meg, és az összeg 
kiutalásáról intézkedjen. 
A felhasználásról az elszámolást kérje számon és a szükséges átcsoportosításról 
intézkedjen 

 
Határidő:.azonnal és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
Kelemen Gyuláné képviselő: 
Augusztusban voltak itt a várban a lovasok, arra egy havi tiszteletdíjról lemondok.  
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, az Egyesület elnöke: 
Köszönjük szépen a felajánlott támogatást, és szeretettel várunk mindenkit az ünnepségre. 
 
 

- Várjátékok elszámolása 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Ülésünket megelőzően a Pénzügyi, Gazdasági és Fejlesztési Bizottság tárgyalta ezt a napirendet is, ezért 
kérem a bizottság elnökét, hogy ismertesse a testülettel a bizottság álláspontját. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
A Várjátékok rendezvény jól sikerült. A vártnál nagyobb összeget kellett költeni például a világításra, 
vagy a hangosításra, de erre szükség volt, hogy a jövőben is jól működhessen majd a rendezvény. A 
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következő évben majd mérlegelni kell, hogy mely költségeken lehet csökkenteni úgy, hogy a színvonal 
megmaradjon. Erre lett volna jó, ha megalakul Ilonkáék kezdeményezésére a Nonprofit szervezet. Nagy 
segítség lett volna. A fellépők díját is sokallta a bizottság, de számlákkal igazolva lett, hogy részletesen 
mire lett ez elköltve.  
A keletkezett hiányzó összeggel kapcsolatban javaslom, hogy várjuk meg az Őszi vigalom rendezvényt,  
hátha ott keletkezik annyi plusz összeg, amit át lehet ide csoportosítani.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Dönteni kell, hogy mi legyen a hiánnyal.  
 
Piroska János alpolgármester: 
Javaslom, hogy ezt egyelőre napoljuk el, később döntsünk erről. 
 
Kelemen Gyuláné képviselő, a bizottság elnöke: 
A jelenleg zajló ásatással kapcsolatban többen kérdezik, hogy az előkerült értékeknek mi lesz a sorsa, 
lehet-e belőle Nógrádon kiállítást szervezni.  
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Tompka Gábor régész vezetésével zajlik az ásatási munka. Ő megkeresett engem azzal, hogy a Nemzeti 
Múzeum kapott egy kis pénzt erre a célra, és kérte, hogy próbáljak embereket toborozni az ásatási 
munkákban való segítésre. Nagyon sokan jelentkeztek, nemcsak Nógrádról, hanem más településekről 
is, sőt, sok a fiatal középiskolás is. A Nemzeti Múzeumban lesznek kiállítva a feltárt tárgyak, de kölcsön 
lehet kérni onnan, ha kiállítást szeretnénk ebből rendezni. Nagyon sok, értékes leletet találtak mindenki 
örömére.  
 
A testület ezután az elszámolás elnapolása mellett döntött. 
 
 

- Fűke Szabolcs evangélikus lelkész kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Lelkész úrtól érkezett egy kérelem a mai nap folyamán, melyben az egyházközség nevében kéri, hogy 
az evangélikus templom előtti árok lefedésével parkolóhely kialakításában az önkormányzat segítségét 
kérje. 
 
Villányi Péterné képviselő: 
Támogatni szeretném ezt a kezdeményezést, ezért 2 havi tiszteletdíjamat ajánlom fel. 
 
Varga Zoltán alpolgármester: 
A hittantábort is támogattam korábban, ezért ezt a kérést is szeretném támogatni, egy havi tiszteletdíj 
lemondással. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a benyújtott kérelmet 
és a következő határozatot hozta: 
 

102/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete  
A) engedélyezi, hogy a Nógrádi Evangélikus Egyház a Nógrád, Szondi György utca 

15. szám alatt az árok lefedésével a vonatkozó jogszabályok betartásával 
parkolóhelyet alakítson ki a költségek viselése mellett. A lefedett árok és 
környezetének megfelelő karbantartásáról, tisztántartásáról, rendeltetésszerű 
használatáról, a kérelmező köteles a jövőben gondoskodni. 
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B) engedélyezi, hogy a képviselők által lemondott képviselői tiszteletdíjak (járulékkal 

növelt összegben) a fenti célra kerüljenek felhasználásra 
 

Varga Zoltán  1 havi   27.037 Ft 
Villányi Péterné 2 havi   54.074 Ft 
Összesen:   3 havi                     81.111 Ft 

 
Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   3 havi:     81.111 Ft 

 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a kérelmezővel közölje,  a 
határozat végrehajtásáról gondoskodjon, a felhasználásról számoljon be és az 
átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő:.azonnal és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
 

- Gáspárné Magyar Henrietta kérelme 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
Érkezett a Művelődési ház bérletére egy kérelem, de ez sajnos pont ütközik a tűzoltó autó átadási 
rendezvénnyel. Valójában egy nap különbséggel lesz a két esemény, de a rendrakás miatt nem tudom, 
hogy hogyan lehetne megoldani. 
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár, a Tűzoltó Egyesület elnöke: 
Nem lesz probléma, megbeszéljük majd velük a részleteket, a helyiség rendbetételét stb. 
 
A testület kérte a polgármestert, hogy a bérbeadásról a szokásos tarifák alkalmazásával gondoskodjon. 
 
Varga Zoltán alpolgármester: 
Július 21-én Felsőtúrban jártunk és szeretném, ha egy havi tiszteletdíjjal hozzájárulhatnék a 
buszköltséghez. 
 
Villányi Péterné képviselő: 
Én is felajánlom egy havi tiszteletdíjamat a buszköltség kifizetéséhez. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a benyújtott kérelmet 
és a következő határozatot hozta: 
 
 

103/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, hogy a 
képviselők által lemondott képviselői tiszteletdíjak (járulékkal növelt összegben)  
a felsőtúri testvértelepülésre látogató delegáció útiköltség kifizetésének támogatására 
kerüljenek felhasználásra 

 
Varga Zoltán  1 havi   27.037 Ft 
Villányi Péterné 1 havi   27.037 Ft 
Összesen:   2 havi                     54.074 Ft 

 
Képviselő-testületi tiszteletdíj lemondás összesen:   2 havi:     54.074 Ft 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, a 
felhasználásról számoljon be és az átcsoportosításról intézkedjen. 

 
Határidő:.azonnal és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester 

 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A fennmaradó 14.000 Ft-ot én fizetem be a pénztárba. 
 

- Bajnai Ferenc megbízási díjának megszüntetése 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva.     
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A falubusz sofőrje írt egy levelet, melyben leírja, hogy már nem tudja a továbbiakban vállalni a falubusz 
vezetését, kéri megbízása megszűntetését. Meghirdettük az állást. Egy jelentkező volt, Varga Richárd 
úr, akivel megkötjük hamarosan a megbízási szerződést, így a falubusz-szolgáltatás zavartalanul 
működhet tovább. Aki tehát ezzel egyetért, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a megbízási 
szerződés megkötését és a következő határozatot hozta: 
 

104/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja Varga Richárd Váci 
utca 24. szám alatti lakos jelentkezését és 2018. 09. 01-től bruttó 1.400 Ft/óra 
megbízási díjért a falubusz vezetésére foglalkoztatni kívánja.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester  

 
 

- REKI pályázat benyújtása 
 
A napirend keretében a polgármester ismertette, hogy miért szükséges a pályázat benyújtása, és 
válaszolt a felmerült kérdésekre.  
 

Ezt követően a testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi 
határozatot hozta: 
 

105/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt kíván 
benyújtani a Magyarország 2018. évi központi költségvetéséről szóló 2017. évi C. 
törvény  (a  továbbiakban:  költségvetési  törvény)  3.melléklet  I.7.  pont  és  az  I.10  pont  
szerinti „Önkormányzatok rendkívüli támogatása” jogcím szerinti támogatásra. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról intézkedjen.  

 
Határidő: 2018. szeptember 30. 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
 
Szórágy Gyuláné polgármester: 
A bizottsági ülésen szó volt arról, a Tabán utca 17. és 19. számú ingatlanokhoz szennyvízcsonkot kell 
elhelyeznünk, mert ezt a Dinóber nem építette ki és ezért a mi kötelességünk. Sajnos csak a 
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tartalékkeretből tudjuk fedezni ezt a kiadást. Árajánlatot kaptunk földmunkával és földmunka nélkül. 
Javaslom, hogy a testület egyelőre 300.000 Ft-o különítsen el erre a célra, mert megpróbáljuk a 
földmunka nélküli összeg kifizetésével megoldani az ügyet. 
 
A testület a polgármester javaslatát egyhangúlag 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással 
támogatta és az alábbi határozatot hozta: 
 

106/2018.(VIII.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elrendeli a Tabán utca 17. és 
19. számú ingatlanokra szennyvízcsonk elhelyezését. A fedezet biztosítására a 
tartalékkeretből erre a célra 300.000 Ft-ot különít el.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról és az 
átcsoportosításról gondoskodjon 

 
Határidő: 2018.október 30. és 2019. február 28. 
Felelős: polgármester  

 
 
Napirend utáni hozzászólások: 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Az iskola előtti pad már nagyon rossz állapotban van, van-e lehetőség kicserélni, vagy felújítani? 
 
Varga Richárd érdeklődő állampolgár: 
Az ülőfelület cseréjét én elvégzem, van megfelelő faanyagom hozzá. 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, Szórágy Gyuláné polgármester megköszönte az aktív 
részvételt és az ülést 22 óra 40 perckor berekesztette. 
 
 

k.m.f. 
 
 

 
Szórágy Gyuláné     Árpásné Schlenk Judit 

                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 
 
                                     Kovács Ágnes                             Villányi Péterné 

    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő 


